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شیشه فروش گفت: مطابق با طرح حفاظت از اکوسیستم های 
تالابی محیط زیســت و وزارت نیرو باید تالاب گاوخونی را 
احیا کنند. به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان، مدیرکل 
مدیریت بحران اســتانداری اصفهان  با بیان اینکه شرایط 
استان اصفهان به دلیل کم بارشی خاص است، اظهار داشت: 
وزش بــاد رطوبت خاک را از بین برده و رودخانه زاینده رود 

و تالاب گاوخونی خشک است.
منصور شیشــه فروش با تأکید بر اینکه ۹۸ درصد از تالاب 
گاوخونی هیچ آبی در آن نیســت و همواره توصیه کرده ایم 
تــالاب باید احیا شــود، افــزود: مطابق با طــرح حفاظت 
از اکوسیســتم های تالابــی و قانون حفاظــت از تالاب و 
رودخانه های در معرض خطر، محیط زیســت و وزارت نیرو 
باید تالاب گاوخونی را از خشــکی نجات دهند، این تالاب 

بسیار مهم است و ارزش های ویژه ای دارد.
او کرد: پالایش و تصفیــه آلاینده ها، حفاظت از منابع آب 
و خاک، کنترل ســیل، تثبیت ماسه های روان، تعدیل آب 
و هوا، فرصت ارزشــمند گردشگری و معیشت جایگزین از 
ارزش های تالاب گاوخونی اســت.مدیرکل مدیریت بحران 
اســتانداری اصفهان با بیان اینکه تالاب گاوخونی زیستگاه 
انواع پرندگان کنار آبزی و آبزی اســت، گفت: در سال های 
گذشــته ۱۵۰ هزار قطعه پرنده در تالاب سرشماری شده 
بود، اما در حال حاضر ۷۰۰ قطعه سرشــماری شده است.

او با تأکید بر اینکه خشــکی تالاب گاوخونی تهدید جدی 
برای گرد و خاک، فرونشست زمین و عدم تغذیه سفره های 
آب زیرزمینی است، تصریح کرد: خشک بودن تالاب اثرات 
زیانباری در بخش گردشــگری دارد و اگر احیا نشود سبب 

شور شدن آب آن منطقه و پایین آمدن کیفیت و کمیت آب 
می شود و شرایط بیماری سالک را تشدید می کند، بنابراین 

باید احیا شود و ارزش هایی را که دارد را حفظ کند.
شیشــه فروش بــا تأکید بر اینکه ســالانه گــرد و غبار در 

بخش های مختلف استان ۴۰۰ میلیارد تومان خسارت وارد 
می کند، خاطرنشان کرد: ضرورت دارد در این زمینه محیط 
زیست برای پیشگیری از تبدیل شدن تالاب به کانون گرد و 
خاک مطابق با آیین نامه حفاظت از تالاب نسبت به حفاظت 
از تــالاب اقدام کند و وزارت نیرو حــق آبه تالاب را بدهد.
مدیرکل مدیریت بحران اســتانداری اصفهان با اشــاره به 
وســعت ۴۷ هزار هکتاری تالاب گاوخونی عنوان کرد: در 
مرداد ماه ســیلاب های محلی در کوه سیاه، شرق تالاب و 
شهرستان خوروبیابانک و ورزنه برای اندکی افزایش رطوبت 
و کاهش ریزگرد ها و گردوخاک به ســمت تالاب گاوخونی 
هدایت شوند، اما با تشنگی طولانی مدت تالاب تنها ۲ تا ۳ 
درصد آن ســیراب شد و تمام سیلاب ها هم به خورد زمین 
فرو رفته اســت.او در بخش دیگری از صحبت های خود با 
اشاره به اینکه اصفهان بسته راهکاری های احیای زاینده رود 
را تدوین و به کشــور اعلام کرده است، عنوان کرد: وزارت 
نیرو باید برای پیشــگیری از شرایط خشکسالی، گردوغبار 
و فرونشســت زمین نسبت به احیایی رودخانه زاینده رود با 
حذف مصارف غیرمجاز، تأمین منابع آب، مدیریت کیفیت 
آب، بهبــود معیشــت و اقتصاد، کاهش مصــارف مجاز و 
جلوگیری از بارگذاری مجدد و اصلاح بارگذاری های قبلی 
بــر روی زاینده رود و اجرای طرح هــای بهره وری در بخش 

کشاورزی اقدام کند.

مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان:

احیای تالاب گاوخونی در گرو حمایت وزارت نیرو و محیط زیست است
عراق آماده همکاری 

برای مهار آتش سوزی های هورالعظیم نیست
مدیرکل حفاظت محیط زیست خوزســتان در خصوص اعلام آمادگی ایران 
برای مهار کردن آتش ســوزی ها در تــالاب هورالعظیم عراقی گفت: تاکنون 

هیچ گونه پاسخ مثبتی داده نشده است.
محمدجواد اشرفی در گفتگو با خبرنگار مهر بیان کرد: دود مشاهده شده در 
سطح شهرهای اهواز، دشت آزادگان و هویزهدر چند روز اخیر مربوط به آتش 
ســوزی هایی در بخش تالاب هورالعظیم عراقی است که به دلیل خشکسالی 
شدید تالاب ایجاد شد.وی افزود: پیگیری های متعدد و مستمری از مسئولان 
استانی و مقامات کشــوری ایران از طریق وزارت امور خارجه با عراق صورت 
گرفته مبنی بر اینکه کشــور عراق باید در هنگام آتش سوزی نسبت به مهار 

کردن آتش اقدام کند. 
مدیرکل حفاظت محیط زیســت خوزستان خبر داد: ما اعلام آمادگی کردیم 
که امکان مهار آتش سوزی در صورت صدور مجوز برای اعزام هواپیمای آتش 
نشــان وجود دارد که از سوی عراق تاکنون هیچ گونه پاسخ مثبتی برای اعلام 
همکاری با ایران انجام نشده است. به عبارتی این آمادگی در عراق وجود ندارد 
که برای مهار آتش ســوزی در بخش عراقی تالاب با ما همکاری کند.اشرفی 
گفت: این موضوع در دستور کار وزارت امور خارجه و سازمان حفاظت محیط 

زیست کشور است.

آبرسانی به ۳۴ روستای شهرستان لالی
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب خوزســتان از آبرســانی به ۳۴ روســتای 
شهرستان لالی با همکاری سپاه پاسداران انقلاب اسلامی خبر داد.محمدرضا 
کرمی نژاد در گفت و گو با ایســنا، اظهار کرد: در راستای حمایت های دولت 
برای حل مشــکل آب روستاهای خوزســتان، طرح آبرسانی به ۳۴ روستای 

شهرستان لالی به بهره برداری رسید.
وی افزود: این طرح آبرسانی با همکاری خوبی که میان سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی و وزارت نیرو برای آبرسانی به مناطق درگیر با تنش آبی شکل گرفته، 
اجرایی شده است تا مشــکلات مردم در روستاهای لالی در بحث تامین آب 

پایدار برطرف شود.
مدیرعامل آبفا خوزســتان با بیان اینکه پروژه های آبرســانی به روســتاهای 
خوزســتان با همکاری سپاه پاسداران انقلاب اسلامی به سرعت در حال انجام 
است، گفت: این اقدامات تا زمانی که مشکل همه روستاهای درگیر تنش آبی 
استان برطرف شود ادامه خواهد داشت.کرمی نژاد ادامه داد: به بیش از ۱۵۰۰ 
روستای خوزستان در مدت زمان یک ساله دولت آب رسانی شده است و تلاش 
برای پایدار کردن آب دیگر روســتاهای خوزستان ادامه دارد.وی افزود: توجه 
و عزم دولت در آبرســانی به مناطق محروم در مقایسه با دولت های قبل بی 
سابقه است و امیدواریم این مهم به حل مشکل آب همه روستاهای خوزستان 

منجر شود.

تشکیل پرونده برای عملکرد دستگاه ها 
درخصوص آلایندگی کشف رود مشهد

رئیس کمیســیون اصل ۹۰ مجلس شورای اســلامی گفت: بواسطه تخلفات، 
ضعف نظارت و عملکرد دســتگاه های متولی و دریافت شــکایات متعدد در 
خصوص مســاله آلایندگی کشف رود مشــهد، پرونده ای در این کمیسیون 

تشکیل شده است.
به گزارش ایلنا از مشهد، حجت الاسلام نصرالله پژمانفر در این خصوص افزود: 
براساس پرونده ای که در کمیسیون اصل ۹۰ تشکیل شده، وزارت کشور پیگیر 
تخلفات شــده و این وزارتخانه به استانداری خراسان رضوی در این خصوص 
مســئولیت داده اســت، تا طی دو هفته، معاون عمرانی استاندار این استان 
تخلفات و کوتاهی های روی داده در این خصوص را پیگیری و مشخص کند.

وی بیان داشــت: در مسیر رودخانه کشــف رود و قبل از اتصال تصفیه خانه 
منطقه پرکندآباد بحرانی نداریم، چون اصلا آبی در کشــف رود تا حدود ذکر 

شده جریان ندارد.
نماینده مردم مشــهد و کلات در مجلس شــورای اســلامی اضافه کرد: اما از 
جایی که آب تصفیه خانه ها و تانکرهای فاضلاب و برخی صنایع به کشف رود 
می ریزد، مســاله چالشی کشف رود و آبیاری محصولات کشاورزی در منطقه 
آغاز می شود.پژمانفر افزود: متاسفانه پساب ورودی به تصفیه خانه ها به درستی 
تصفیه نمی شــود لذا آب خروجی آنها کاملا ســالم نیست و متاسفانه روزانه  
۴۰۰ تانکر فاضلاب و پســاب به دلیل عدم ســاخت تصفیه خانه های لوکال 
)محلی( در این منطقه در کشــف رود رها می شود و بعضی مراکز صنعتی از 

جمله چرم شهر همچنان پساب ها خود را در کشف رود رها می کند. 
وی ادامه داد: همه این ها باید پاسخگو باشند که بر چه اساس و مجوزی پساب 
صنعتی و فاضلاب ها را در کشــف رود رهاســازی می کنند و کمیسیون اصل 
۹۰ مجلس برای بررســی و برخورد با این تخلفات ورود کرده اســت.نماینده 
مردم مشهد و کلات در مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: مساله مهم دیگر 
برداشت همین آب از کشــف رود برای بخش کشاورزی و به خصوص تولید 
سبزی و گوجه فرنگی است که متاسفانه جمعیت قابل توجهی مصرف کننده 

روزانه این محصولات هستند.
پژمانفر به ضعف نظارت بر برداشــت آب خروجی از کشــف رود اشاره کرد و 
گفت: ضعف عملکرد دستگاه ها در این خصوص مشهود است، مقرر شده بود 
دانشگاه علوم پزشکی مشهد گزارش کاملی از میزان آلایندگی آب کشف رود 
برای تولید محصولات کشاورزی ارائه دهد که تاکنون گزارشی مفصلی نیامده 
و فقط دانشــگاه علوم پزشکی به شکل کلی اعلام کرده آب کشف رود آلوده 

است و امکان استفاده برای کشاورزی ندارد.

اخبار کوتاه

صادرات انگور خراســان شمالی که از کیفیت 
بســیار بالایی برخوردار است، کام تاکداران را 
بسیار شیرین خواهد کرد اگر مقدمات صادرات 
این محصول مزیت دار اســتان فراهم شود.به 
گزارش مهر، خراسان شمالی دارای پتانسیلی 
ویژه در حوزه کشــاورزی اســت. محصولات 
کشــاورزی این اســتان به دلیل شرایط جوی 
عموماً از کیفیت بسیار بالایی برخوردار هستند. 
محصولاتــی که از نوع دیم و هــم از نوع آبی 
یافت می شوند و این ویژگی خراسان شمالی را 

منحصر به فرد کرده است.
محصولات کشــاورزی خراسان شمالی عموماً 
به دلیل کیفیت مطلوب پتانســیل صادرات به 
اســتان های دیگر و حتی کشورهای اطراف را 
دارند اما به دلیــل نبود صنایع تبدیلی و عدم 
نگهداری و بســته بندی صحیح، این ظرفیت 
بلااستفاده رها شده است.محصولاتی همچون 
زعفــران، انگور، پنبه، گــردو و انواع گوناگون 
گیاهان دارویی تنها بخشی از ظرفیت ویژه این 

استان محسوب می شود.
به صورت کلی خراسان شــمالی دارای ۱۲۴ 
هزار هکتــار اراضی زراعی آبــی و ۱۶۱ هزار 
هکتار اراضی دیم اســت. در این ســطوح ۳۳ 
نوع محصول زراعــی و ۲۶ نوع محصول باغی 
تولید می شــود.یکی از ایــن محصولات که از 
نظر کیفیت در درجه بســیار بالایی قرار دارد، 
انگور اســت که اخیراً فصل برداشــت آن نیز 
آغاز شــده است.استان خراسان شمالی از نظر 
تولید انگور در سطح کشور جایگاه هشتم را در 
اختیار دارد. پرورش انگور از قدیم در این خطه 
به علت ســازگاری با اقلیم بسیار معمول بوده 
است. تاکداران استان فرآورده های متنوعی از 
جمله کشمش، شیره و سرکه از این محصول 

تولید می کنند که بسیار بازارپسند است.
به طور معمول از هر هکتار تاکستان دیم این 
اســتان ۷.۵ تن انگور برداشت می شود که این 
رقم حدود ۲ برابر میانگین کشــوری آن است 
و عملکرد انگور آبی در استان خراسان شمالی 
نیــز ۱۲.۵ تــن در هکتار و برابــر با میانگین 

کشوری آن است.انگور خراسان شمالی آنچنان 
کیفیــت بالایی دارد که جولیــا معین، رایزن 
بازرگانی سفارت بنگلادش در ایران ماه گذشته 
در ســفر به خراسان شمالی خواستار صادرات 
انگور از این اســتان به کشورش شد و در این 
خصوص گفت: بخش کشــاورزی خراســان 
شــمالی مهمترین ظرفیت ســرمایه گذاری 
بین ۲ کشور محسوب می شــود و این کشور 
خواهان واردات انگور و کشــمش استان است.
اما تاکنون مسئولان مربوطه آنچنان که باید و 
شاید زیرساخت های مناسبی برای صادرات این 
محصول ایجاد نکرده اند که همین امر موجب 

گلایه کشاورزان شده است.
یکی از کشاورزان روستای شعبان بجنورد در 
این خصوص به خبرنگار مهر اظهار کرد: انگور 
ما بهترین محصول اســت اما مجبوریم آن را 
به اســتان های شمالی ببریم و به قیمت ارزان 
بفروشیم.وی افزود: وقتی جنس را برای فروش 
می بریم گویی مال را باید به دریا بریزیم زیرا به 

محصول تو سری می زنند.
این کشــاورز گفت: باید این محصول را صادر 
کنیــم زیرا چنین انگــور باکیفیتی آن هم به 
صورت دیم در هیچ کجای ایران پیدا نخواهد 
شد.این کشــاورز همچنین در مورد ماجرای 
بیمه زمین های کشــاورزی گلایه داشــت و 
در این خصوص بیان کــرد: اگر در هکتار ۱۵ 
میلیون تومان خرج می کنیم، هدف ما برداشت 
۱۰۰ میلیون تومان اســت.وی افــزود: اما در 
صورت آســیب دیدن مبالــغ اندکی مثل یک 
میلیون و دو میلیون بیمه پرداخت می شــود. 
ایــن عدد بســیار حداقلی و ناچیز اســت که 

جوابگوی ضرر و زیان کشاورز نیست.
حمیــد نامور، معاون بهبــود تولیدات گیاهی 
جهاد کشــاورزی خراســان شــمالی در این 
خصوص به خبرنگار مهر اظهار کرد: سطح زیر 
کشــت انگور در استان ۱۶ هزار و ۸۰۰ هکتار 
است که پیش بینی تولید ۱۷۸ هزار تن انگور 
را داشــته ایم؛ از این میزان حدود ۲۵ هزار تن 
به مصرف مردم خود استان خواهد رسید.وی 

افزود: انگور مازاد از کشــاورزان خریداری و به 
استان های دیگر صادر می شود.

نامور از خرید انگور درجه دو و سه برای تهیه 
کنسانتره از کشاورزان در ۳ نقطه از استان خبر 
داد و گفت: انگورهای شهرستان های شیروان 
و فاروج برای تهیه کشــمش مناسب است لذا 
بناســت مرکز خرید کشــمش در این منطقه 
احداث شــود و کشــمش تولیدی کشاورزان 
خریداری شــود.معاون بهبود تولیدات گیاهی 
جهاد کشــاورزی خراسان شــمالی ادامه داد: 
هماهنگی هایی با وزارت امــور خارجه و اتاق 
بازرگانــی برای صادرات انگور شــده اســت؛ 
البته صادرات نیازمند مقدماتی می باشــد که 
ایــن مقدمات مانند اســتانداردهای صادراتی 
طــرف مقابل را باید رعایت کنیم.وی افزود: به 
کشــور بنگلادش اعلام کردیم استانداردهای 
خــود برای صادرات را اعــلام کند؛ به صورت 
کلی مقدمات صادرات انگور فراهم نشــده اما 
با برنامه ریزی های انجام شده برای سال آینده 
اتفاقات بهتری در این حوزه رقم خواهد خورد.
نامور تصریح کرد: تمامی دســتگاه های مرتبط 
معتقدند انگــور یک محصول مزیــت دار در 
اســتان اســت و صادرات آن موجب ورود ارز 
خواهد شــد لذا برنامه ریزی برای ســال بعد 

انجام خواهد شد.
وی افزود: اکنون بــه صورت روزانه و نقدی از 
کشــاورزان انگور با قیمت مناســب خریداری 
می شــود؛ انگورهای درجه یک و دو در بازار به 
راحتی فروش می رود لذا اولویت ما خریداری 
انگورهای درجه ۳ و ۴ اســت تا کشــاورزان 
متضرر نشــوند.نامور بیان داشت: سال گذشته 
انگــور درجــه یک کیلویــی ۲۴ هــزار ریال 
خریداری می شــد اما امسال انگور درجه ۴ که 
شــاید قابلیت مصرف ندارد کیلویی ۳۵ هزار 

ریال دریافت می شود تا قیمت ها افت نکند.
معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشاورزی 
خراسان شــمالی در خصوص بیمه زمین های 
کشــاورزی نیز اظهار کــرد: بیمه محصولات 
کشاورزی در کشور بیمه هزینه های کشاورزی 

اســت و نه بیمه محصول.وی بیان کرد: ستاد 
اجرایی فرمان امام ۵۰ درصد بیمه زمین های 
کشــاورزی را بــرای توجه به جهــش تولید 
پرداخت کرده اســت تــا هزینه کشــاورزان 
برای بیمه کاهش یابد.امــا آفت ها گاهی کل 
دسترنج کشاورزان را رو به نابودی می کشاند. 
تاکداران سیوکانلو که همواره انگور مهم ترین 
محصول آن ها به شــمار می آمد اکنون گرفتار 
آفت ســفیدک هســتند که محصول آن ها را 
بــا ضرر هنگفــت مواجه کرده اســت.یکی از 
کشــاورزان این خطه اظهار کرد: خشکسالی 
و گرمای تیرماه فرصت مناســبی برای قارچ و 
آفــت فراهم کرد به گونه ای که با این وضعیت 
کیفیت محصول امســال در مقایسه با پارسال 
بسیار پایین آمده است و شاهد کاهش تولید و 
خسارت زیادی خواهیم بود.وی افزود: پارسال 
از هر هکتار ۳.۵ تن محصول برداشت می شد 
ولی امســال نباید انتظار چنین برداشــتی را 

داشته باشیم.
این تاکدار با بیان اینکه امسال فقط یک نوبت 
آبدهی در تیرماه صورت گرفته اســت، گفت: 
کارشناسان جهاد کشاورزی باید اقدام به اطلاع 
رسانی به موقع و برگزاری کلاس آموزشی در 

این زمینــه می کردند و اگر تاکداران اطلاعات 
کافی در این زمینه داشــتند متحمل خسارت 
کمتــری می شــدند.این باغدار تاکیــد کرد: 
کارشناسان کشــاورزی در واقع باید جدای از 
کلاس های آموزشــی برای مبارزه با آفات، نوع 
خشک کردن انگور را هم آموزش دهند تا هر 
گونه خسارت به محصول تازه به حداقل برسد.
انسیه رنجبر، مسئول حفظ نباتات اداره جهاد 
کشاورزی شیروان در این خصوص به خبرنگار 
ما گفت: بــا بارندگی اردیبهشــت ماه برخی 
باغداران تناوب سم پاشی با سموم مختلف را 
رعایت نکردند به گونه ای که نوع ســم باید در 
این دوره تغییر می کرد ولی این کار انجام نشد.
وی با بیان اینکه گرمای هوا و آبیاری بی موقع 
باغ ها با آب سیل باعث ریزش گل انگور و عدم 
تلقیح گل می شود، افزود: زمانی که گل انگور 
در تنش هوایــی عدم تلقیح باشــد غوره ای 
شکل نمی گیرد و ریزش گل به وجود می آید.

رنجبر با اشاره به برگزاری کلاس های آموزشی 
تاکید کــرد: چندین مرتبــه کلاس توجیهی 
در شهر زیارت و روســتاهای اطراف برگزار و 
اطلاعیه های برای ســم پاشــی بین باغداران 

توزیع شده است.

اســتان یزد تقریبــا در تمامی شهرســتان ها، 
بزرگتریــن مجموعه های بافــت تاریخی را در 
اختیار دارد اما اعتباری که برای این مجموعه ها 
اختصاص یافته، حتی کفاف اداره یکی از آنها 
را هم نمی دهد.به گزارش مهر، اســتان یزد به 
واسطه بافت های تاریخی ارزشمند ملی و بافت 
جهانی در شهر تاریخی یزد، در کشور و حتی 
دنیا بی نظیر است اما مدیریت ناهماهنگ این 
بافت ها و کمبود اعتبار، خطراتی است که آینده 
این بافت هــا را با چالش مواجه کرده اســت.
وسیع ترین بافت های تاریخی ثبت شده کشور 
مربوط به اســتان یزد است که این بافت ها در 
اغلب مناطق حال و روز خوشی ندارند اما وعده 
افزایش چهار برابری اعتبارات این بافت ها، نوید 
روزهای پویایی برای این مجموعه ها را می داد؛ 
وعده ای که تاکنون محقق نشــده اســت.یزد 
در میان اســتان های کشور، بیشترین وسعت 
بافت های تاریخی ثبت شــده در فهرست آثار 
ملی کشور را در شهرستان های مختلف دارد، 
بافت هایی که اگرچه وضعیت خوبی ندارند اما 
با افزایش چهار برابری اعتبارات در سفر هیأت 
دولت به استان یزد، قرار بود احیا شوند.استان 

یزد ۳ هــزار و ۵۵۰ هزار هکتار بافت تاریخی 
در شهرســتان های یزد، میبد، اردکان، ابرکوه، 
مهریز، تفت و خاتم دارد که بیشترین وسعت 
آن مربوط به شهرستان های یزد و میبد است.
گستردگی این بافت ها و تعدد بناهای تاریخی 
و ارزشــمند موجــود در آنها از یک ســو و و 
چالش هایی که بــرای مدیریت این بافت های 
به هم پیوســته وجود دارد، چالشی است که 
مدیریت بافت های تاریخی را تهدید می کند اما 
به نظر می رسد تزریق اعتبار مناسب، بخشی از 

این چالش ها و نگرانی ها را برطرف کند.
نبود اعتبار برای مرمت و بهســازی، ساکنان 
اصیــل را از بافت ها فــراری داده، بســیاری 
از خانه ها را بدون ســکنه گذاشــته و زمینه 
مهاجرت اتبــاع را به بافت هــا فراهم کرده تا 
این بافت ها از اصالت خود دور شــوند و کمتر 
افراد بومی متقاضی سکونت در آن باشند.نبود 
اعتبار برای مرمت و بهســازی، ساکنان اصیل 
را از بافت ها فراری داده، بســیاری از خانه ها را 
بدون سکنه گذاشته و زمینه مهاجرت اتباع را 
به بافت ها فراهم کرده تا این بافت ها از اصالت 
خود دور شــوند و کمتر افــراد بومی متقاضی 

ســکونت در آن باشــند.در میــان بافت های 
تاریخی اســتان، بافت تاریخی یزد با توجه به 
جهانی شــدن مورد توجه بیشتری قرار گرفته 
اما وســعت، تعــدد آثار و وضعیت نامناســب 
باعث شــده که اعتبــارات بــرای حفاظت از 
این بافت جهانی نیز کافی نباشــد و هر سال 
افزایش  برای  استان  درخواست های مسئولان 
اعتبار برای حفاظت و نگهداری از بافت تاریخی 
تکرار می شود، خواسته هایی که به دلیل عدم 

تحقق، همچنان دغدغه باقی مانده است.
در ســفر هیأت دولت به اســتان یزد و بازدید 
عزت الله ضرغامی، وزیر میراث فرهنگی، صنایع 
دستی و گردشگری از بافت های تاریخی برخی 
شهرستان های استان و ارائه گزارش مسئولان 
استانی، قرار شــد که ۴۰ میلیارد تومان برای 
نگهداری از بافت های تاریخی استان اختصاص 
یابد اما آنچه امروز بیان می شود، اعتبار ۱۵ تا 
۱۶ میلیارد تومانی اســت که کفاف نگهداری 
حتی یکی از مجموعه بافت های تاریخی استان 

را هم نمی دهد.
مدیرکل میــراث فرهنگی، صنایع دســتی و 
گردشگری استان یزد در گفتگو با خبرنگار مهر 
با تائید کمبود اعتبار برای نگهداری بافت های 
تاریخی ارزشمند استان یزد در شهرستان های 
یزد، میبد، اردکان، ابرکوه، خاتم، مهریز و تفت، 
اعتبار تخصیص یافته در بودجه ســال جاری 
را ۱۶ میلیارد تومان اعلام کرد.احمد آخوندی 
افــزود: از نظر کالبدی با همکاری شــهرداری 
اقداماتــی بــرای کف ســازی و بدنه ســازی 
بافت های تاریخی انجام شده و اداره کل میراث 
فرهنگی اســتان نیز برای مرمــت اضطراری 

بافت های تاریخی به ویژه بعد از سیلاب اخیر 
وارد عمل شده است.

وی، وسعت بافت های تاریخی استان را ۳۵۵۰ 
هکتار اعلام کرد و افزود: بیشــترین نگرانی در 
حال حاضر مربوط به بافت تاریخی شهر عقدا 
در شهرستان اردکان و شهرهای تفت و مهریز 
از جمله باغ شــهرهای اســتان در اثر تخریب 
باغ های قدیمی اســت.آخوندی گفت: این باغ 
شهرها در حال تبدیل شدن به منازل مسکونی 
جدیدی هســتند که کالبد بافت تاریخی را از 
هم می پاشد و تخریب سایر بناهای تاریخی را 
به نیز به دنبال خواهد داشت.وی افزود: ۵ هزار 
اثر تاریخی در استان شناسایی شده که ۲ هزار 
بنای آن در فهرســت آثار ملی کشور به ثبت 
رسیده و به طور قطع تعداد آثار تاریخی که در 
بافت های تاریخی استان وجود دارد بسیار است 
از اینرو حفاظت از بافت تاریخی و تک بناهای 

ارزشمند آن از اهمیت زیادی برخوردار است.
آخوندی بیان کرد: در حال حاضر طرح پایش 
سازه های بناهای خشــتی واقع در بافت های 
تاریخی در حال انجام است تا نسبت به مقاوم 
سازی آنها و مرمت های اضطراری بیشتر ناشی 
از ســیلاب اخیر اقدام شــود و از تخریب های 
آتی نیز جلوگیری به عمل آید.مدیرکل میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان یزد 
گفت: در بودجه امسال ۱۶ میلیارد تومان برای 
حفاظت از بافت های تاریخی استان اختصاص 
یافته که این رقم با اعتباری که برای حفاظت 
از بافت های تاریخی اســتان مورد نیاز است، 
تناسبی ندارد.وی، از نیاز ۱۰۰ میلیارد تومانی 
برای حفاظت از بافت های تاریخی استان خبر 

داد و افــزود: البته برخی از مشــکلات بافت 
تاریخی به ویژه تخریب های ناشــی از سیلاب 
از سوی بنیاد مســکن در حال پیگیری است 
اما با این اعتبارها نمی توان این وسعت از بافت 
تاریخی به ویــژه بافت جهانی یزد را نگهداری 
کرد.آخوندی، همچنین مدیریت یکپارچه بافت 
تاریخی را نیز یکی از نیازهای اساســی برای 
مدیریت و حفاظت هر چه بهتر بافت تاریخی 
عنوان کرد و افزود: اقدامات متعددی از سوی 
شهرداری ها در بافت های تاریخی در حال انجام 
اســت و دســتگاه های دیگر نیز خدماتی ارائه 
می کنند اما لازم اســت که همه این خدمات 
حول مدیریت اداره کل میراث فرهنگی باشد تا 

نظم بیشتری داشته باشد.
وی، اولویت هــای عمرانــی در بافت تاریخی 
را مدیریت و دفع آب های ســطحی و تعیین 
تکلیــف خانه های مجهول الهویــه و مجهول 
المالــک و کثیر المالک عنوان کــرد و افزود: 
امیدواریم با این اقدامات بتوانیم حداکثر توان 
خود را برای مدیریت بافت های تاریخی به کار 
بگیریم و شاهد افزایش اعتبارات برای حفاظت 
هر چه بهتر و بیشتر باشیم تا این میراث گرانبها 
همچنان حفظ شــده و از تخریب دور بماند.با 
این شــرایط به نظر می رسد که مطالبه اعتبار 
بیشــتر برای استان برای حفاظت از بافت های 
تاریخی و برنامه ریزی برای هزینه کرد هدفمند 
این اعتبار از اهمیت بسزایی برخوردار است و 
باید برای این چالش چاره ای اندیشــیده شود 
که این میــراث گرانبها از تخریب دور بماند و 
روزی مانند بافت تاریخی یــزد در جهان نیز 

باعث سرافزاری کشورمان باشد.

نماینــده انزلی در مجلس گفت: بزرگترین مشــکل تالاب 
انزلی از زمانی شــروع شد که برای حل مشکلات آن خارج 
از شهرســتان تصمیم گرفته شد.احمد دنیامالی در دومین 
جلســه پدافند غیر عامل شهرستان بندرانزلی که در سالن 
اجتماعات فرمانداری این شهرستان تشکیل شد، اظهار کرد: 
بزرگ ترین مشکل تالاب انزلی از زمانی شروع شد که برای 
حل مشــکلات آن خارج از شهرستان تصمیم گرفته شد؛ 
در حالی که برای حل مشــکلات تــالاب باید از نزدیک در 
جریان روند امور باشــیم.وی با تاکید بر جدیت مســئولان 
شهرستانی برای پیگیری و حل معضلات تالاب، افزود: اگر 

مســئولین شهرســتانی بودند و تصمیم می گرفتند، حریم 
تالاب ۱۰ هزار هکتار اضافه نمی شد. دنیامالی تصریح کرد: 
در کارگروه تالابی که خارج از انزلی تشکیل می شود برخی 
از افراد حتی پایشان را به آب تالاب نگذاشتند و این مسئله 
باید توسط فرماندار پیگیری شود و مباحث مربوط به تالاب 
با تایید مســئولین محلی باشد.نماینده مردم بندرانزلی در 

مجلس شورای اسلامی در ادامه با اشاره به اهمیت آموزش 
در پدافند غیر عامل تصریح کرد: با توجه به اهمیت آموزش 
در موضوعات پدافند غیر عامل هر اداره و سازمان باید یک 
نقشه پدافند غیرعامل و نقشه راه داشته باشد.وی همچنین 
با انتقاد از عملیاتی نشــدن فیبر نوری مخابرات در سطح 
شهرستان بندر انزلی گفت: در بسیاری از شهرستان ها این 

موضوع انجام شــده ولی هنوز در بندر انزلی این مشکل را 
داریم؛ در حالی که انزلی یک شهرستان جلگه ای و خطی 
اســت و نباید انقدر مشکل داشته باشــیم و باید از لحاظ 
پوشــش رادیو و موبایل در بهترین شــرایط باشد.نماینده 
مردم بندرانزلی در مجلس با قول مساعدت و پیگیری این 
مسئله در سطح مسئولین ملی تاکید کرد: باید کمک کنیم 
تا در بحث جمعیت ســیار و شناور که تعداد آن به ویژه در 
ایام عید تابستان بسیار هم زیاد است؛ همچنین با توجه به 
جمعیت پذیری شهرســتان این مسئله را مدیریت کرده و 

زیر بنا های آن به خوبی فراهم شود.

تاکداران خراسان شمالی طعم شیرین انگور را نمی چشند

گسست مدیریت در پیوسته ترین بافت تاریخی ایران

بافت های تاریخی یزد در فقر اقتصادی

نماینده انزلی در مجلس عنوان کرد

تصمیم گیری از راه دور؛ معضل تالاب انزلی

) آگهی اختصاصی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی وساختمان های 
فاقد سند رسمی حوزه ثبتی چالوس( 

نظر به دســتور مواد ۱و۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمان های فاقد ســند رسمی مصوب 
۱۳۹۰/۹/۲۰ ملــک متقاضی کــه در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی چالوس 
مورد رســیدگی و تصرفات مالکانه و بلامعارض وی محــرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به 
شــرح نیل آگهی می گردد ۱۱۶ فرعی قســمتی از بلاک شماره ۶۵ فرعی از ۳۱ اصلی واقع در قریه پیچیده 
بخش کلارستاق حوزه ثبت ملک چالوس مربوط به منیژه محمد علی پورو سیاوش محمد علی پور هر کدام 
نسبت به ۳ دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ۳۰۳.۱۱ متر مربع مترمربع 
خریداری مع الواســطه از مالکیت مشــاعی غفار باقر زاده لذا به موجب ماده ۲ قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رســمی و ماده ۱۳ این نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 
۱۰ روز از طریق این روزنامه و مطی / کثیرالانتشــار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در 
صورتیکه اشــخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشــند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در 
روســتاها از تاریخ الحلق پر مل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رسید اخذ 
نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی مل 
نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به 
ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد با معترض، گوانی تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت میامت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند 
مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. بدیهی است برابر ماده ۱۳ آیین نامه مذکور در مورد قسمتی 
از املاکر که قبلا اظهارنامه ثبتی پنیرقه نشده ، واحد ثبتی با رای هیات پس از تنظیم اظهارنامه حاوی تحدید 
حدود ، مراتب را در اولین آگهی نوبتی و تحدید حدود به صورت همزمان به اطلاع عموم می رساند و نسبت 
به ام ک در جریان ثبت و فاقد سابقه تحدید حدود واحد ثبتی آگهی تحدید حدود را به صورت اختصاصی 

منتشر می  نماید. م الف۱۳۸۱۶۵۶
تاریخ انتشار نویت اول:۱40۱/0۶/27 
اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان چالوستاریخ انتشار نوبت دوم:  ۱40۱/07/۱0

هادی ابراهیمی نژاد

آگهی دعوت از سهامداران 
شرکت صنایع شیمیایی و سلولزی نگارآذر )سهامی خاص(                          

 به شماره ثبت 12710۳ و شناسه ملی 10101705020
بدینوســیله از کلیه ســهامداران شــرکت صنایع شیمیایی و ســلولزی نگارآذر 
)ســهامی خاص( به شــماره ثبت ۱۲۷۱۰۳ و شناســه ملی ۱۰۱۰۱۷۰۵۰۲۰ یا 
نماینده قانونی آنان دعوت به عمل می آید تا در جلسه مجمع عمومی عادی بطور 
فوق العاده شرکت که در ساعت 9 صبح روز یکشنبه مورخ ۱40۱/07/24 در محل 

قانونی شرکت تشکیل می گردد حضور بهم رسانند.
دستور جلسه:

۱- انتخاب بازرس قانونی شرکت برای سال مالی منتهی به اسفند ۱۴۰۱ 
۲- بررســی معاملات مشمول ماده ۱۲۹ لایحه اصلاحی قسمتی از قانون تجارت 

برای سال مالی منتهی به اسفند۱۳۸۴ 
۳- بررســی گزارشــات ارسالی توســط وکیل محترم شــرکت و بازرس قانونی 
درخصوص معاملات صورت گرفته توسط مدیران وقت شرکت در سال مالی مذکور

۴- سایر موارد که در صلاحیت مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده می باشد.

هیات مدیره شرکت صنایع شیمیایی و سلولزی نگارآذر


